
Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo ze dne 27. března 2019 v ČRo od 12.00 hod, zasedací 

                          místnost C425, Český rozhlas, Vinohradská 12, Praha 2    

 

 

Přítomni: Hana Dohnálková, předsedkyně Rady ČRo, Jiří Vejvoda, Miroslav Dittrich, 

místopředsedové Rady ČRo, Vítězslav Jandák, Petr Arenberger, Zdeněk Mahdal, Ivan 

Vodochodský, Tomáš Kňourek, členové Rady ČRo 

Omluveni: -  

Sekretariát:     Veronika Vlasáková 

Hosté:  René Zavoral, generální ředitel ČRo 

Jan Menger, ředitel regionálního vysílání ČRo 

Jiří Hošna, ředitel Komunikace, marketingu a obchodu ČRo 

Josef Havel, ředitel kanceláře GŘ 

 

 

1. Zahájení   

 

2. Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo 13. 3. 2019 

 

3. Informace z DK 

 

4. Setkání s vedením ČRo 12.30, René Zavoral, generální ředitel ČRo 

- Volby do EP 2019 

- Příprava veřejné schůze 

- Různé 

 

 

5. Veřejná debata, zadání analýzy – nové informace 

 

6. Stížnosti a podněty posluchačů 

 

7. Příprava veřejné schůze 

 

8. Různé  

 

 

 

 

1) Zahájení – H. Dohnálková zahájila jednání, program byl schválen a předsedkyně přivítala nově 

zvoleného člena Rady, Tomáše Kňourka. 

 

 

2) Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo 13. 3. 2019 – předložený návrh zápisu byl bez 

připomínek. 

 

3) Informace z DK – J. Šuchman informoval o jednání DK, které se konalo 22. 3. 2019, byly 

projednány  4 nájemní smlouvy, které DK doporučila Radě ke schválení -  nový nájem závodní 

ordinace, prostor kanceláře v RS ČRo Plzeň a dva dodatky k nájemním smlouvám v RS Brno a Zlín, 

všechny smlouvy jsou připraveny k projednání na dnešní veřejné schůzi. Dále byly projednávány 

marketingové akce rozhlasu, zde si ještě vyžádala DK doplňující informace od vedení rozhlasu. 

Proběhla prezentace ohledně nákupu vozového parku v ČRo a vyhlášené veřejné zakázky, zde DK 

nekonstatovala žádné pochybení, k výsledovce hospodaření ČRo za rok 2018 si vyžádala podrobnější 

informace a komentář. Příští jednání DK se uskuteční v úterý 16. 4. 2019 od 10.00 hod.  

 

 

 



4) Setkání s vedením ČRo 12.30, René Zavoral, generální ředitel ČRo, Jan Menger, ředitel 

regionálního vysílání ČRo, Jiří Hošna, ředitel Komunikace, marketingu a obchodu ČRo, Josef 

Havel, ředitel kanceláře GŘ 

- Volby do EP 2019 – R. Zavoral k dodaným materiálům rozhlasu k volbám do Evropského parlamentu 

2019 jen doplnil, že byla využita pravidla z minulých let, vše, jako v minulosti se bude losovat pod 

notářským dohledem, podrobnější prezentace proběhne na dnešní veřejné schůzi a povede ji J. Pokorný.  

- Příprava veřejné schůze – R. Zavoral za vedení rozhlasu neměl k plánovaným bodům programu 

dnešní veřejné schůze již žádné doplnění. 

Informoval o nových pravidlech elektronické spisové služby, která vejdou v platnost 1. 4. 2019, požádal 

radní o zástupce, nejlépe tajemnici Rady, který bude oprávněn komunikovat se zástupci rozhlasu 

ohledně  této služby, ještě je nutné doladit pravidla a nastavit agendu pro Radu v systému USYS, který 

již rozhlas používá.  

T. Kňourek se dotázal na formulaci v pravidlech předvolebního vysílání, na kterou upozorňoval již 

v minulosti, kde stále v pravidlech chování zaměstnanců rozhlasu vedle nemožnosti osobní podpory 

některému kandidátovi chybí i slůvko poškození. R. Zavoral odpověděl, že prostor na úpravu ještě je, 

materiál se bude projednávat na dnešní veřejné schůzi.  

- Různé -  H. Dohnálková informovala vedení rozhlasu o účasti radních na festivalu Prix Bohemia 

Radio v Olomouci ve dnech 1. – 4. 4. 2019. Ohledně podzimní návštěvy centrály EBU v Ženevě by 

radním nejlépe vyhovoval termín 23. – 25. 10. 2019, náhradní termín 16. – 18. 10. 2019. Veřejná schůze 

Rady ČRo v květnu tohoto roku je plánována 29. 5. 2019 v RS ČRo Ústí nad Labem, radní ještě zváží, 

zda bude výjezdní zasedání jednodenní, či dvoudenní, a podají vedení rozhlasu zprávu. Poděkovala 

zástupcům rozhlasu za součinnost při zpracovávání zadání analýzy v rámci nové veřejné zakázky na 

analýzy pro Radu ČRo.  

R. Zavoral připomněl program festivalu PBR – v pondělí 1. 4. 2019 se od 19.30 hod uskuteční 

slavnostní zahájení festivalu, prohlídka stávající vysílací budovy a nové budovy RS Olomouc v úterý 2. 

4. 2019 od 10.30 hod.  

V. Jandák se dotázal, zda Český rozhlas mimo své nadace přispívá nějakým neziskovým organizacím, 

R. Zavoral uvedl, že rozhlas žádnou neziskovou organizaci finančně nepodporuje, jen mediálně, ale to 

se týká spíše speciálních sbírek, např. při povodních. Využívají se barterové obchody reklamního času, 

ale nejedná se o reklamní spoty nadací.  

Závěrem V. Jandák upozornil na poměr české a zahraniční hudby vysílané na stanicích ČRo, R. Zavoral 

upřesnil – poměr hudby a mluveného slova je na každé stanici jiný, stejně tak poměr české a zahraniční 

hudby, např. na stanici Radiožurnál je tento poměr 20:80 % ve prospěch zahraniční produkce, což je ale 

dáno spíš tím, na jakou cílovou skupinu je stanice zaměřena. Proběhla debata přítomných, vedení 

rozhlasu dodá písemný materiál o současném stavu hudby vysílané na ČRo. 

 

 

5) Veřejná debata, zadání analýzy - nové informace – M. Dittrich informoval o plánované veřejné 

debatě na téma „Věda, nevěda – informace ve veřejnoprávních médiích“, která se uskuteční 17. 4. 2019  

od 16.00 hod v Galerii Vinohradská, účast potvrdili zástupci Českého klubu skeptiků Sisyfos, D. Stach 

z ČT, fyzikální chemik  P. Jungwirth, z rozhlasu D. Šťáhlavský a P. Sobotka.   

H. Dohnálková informovala o jednání hodnotící skupiny a přípravě zadání analýzy pro Radu ČRo na 

téma: Pluralita a tematická rozmanitost v pořadech ČRo, zadání zpracovává hodnotící skupina spolu 

s externím analytikem J. Ftorkem, analýza by měla být k dispozici v červenci tohoto roku. Dále 

proběhla debata o možném zadání dalších dvou menších analýz.  

 

 

6) Stížnosti a podněty posluchačů – H. Dohnálková připomněla návrhy odpovědí na tři stížnosti, či 

žádosti iniciativy Za otevřenou Vltavu, se kterými radní souhlasili. J. Vejvoda informoval o dalších 

stížnostech připravených na dnešní veřejnou schůzi, stížnost pana I. Trojana byla přesunuta na příští  

veřejnou schůzi, aby si radní mohli poslechnout inkriminovaný rozhovor. 

 

 

7) Příprava veřejné schůze – H. Dohnálková zopakovala jednotlivé body jednání dnešní veřejné 

schůze, ke kterým již nebyly žádné změny.  

 

  



 

8) Různé – V. Jandák upozornil na právní subjektivitu Rady ČRo, H. Dohnálková uvedla, že na tento 

problém vždy upozorňuje při jednání s volebním výborem PS PČR, ale na současném stavu se stále nic 

nemění. H. Dohnálková připomněla plánovanou schůzku se zástupci odborové organizace ČRo, termín 

zatím nebyl stanoven. 

H. Dohnálková informovala o semináři Nezávislost veřejnoprávních médií v ČR, který se bude konat 8. 

dubna v Senátu. Sama se zúčastní, vyzvala k účasti i kolegy, předběžně potvrdil Z. Mahdal. 

 

 

 

Nejbližší termíny jednání předsednictva Rady ČRo v roce 2019: 

 

 

 

Duben                     st              10. 4.  13.00 jednání předsednictva 

  24. 4.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

Květen         st              15. 5.  13.00 jednání předsednictva 

  29. 5.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze – RS Ústí nad 

                                                                                                                      Labem 
 

Červen                    st              12. 6.  13.00 jednání předsednictva 

  26. 6.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

 

 

Zapsala: Veronika Vlasáková  

Ověřovatel:  Hana Dohnálková 


